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Milí sousedé, spoluobčané, 
od  posledního vydání časopisu 
uběhlo pár měsíců, během kterých 
se událo několik důležitých změn 
v  našich obcích. Asi tou nejzásad-
nější otázkou bylo, kdo bude nový 
starosta po odvolání Ing. Radky Ku-
čerové. Jak mnozí z vás vědí, podaři-
la se nám tato otázka vyřešit koncem 
května na  zasedání zastupitelstva, 
kde byl do  pozice starosty zvolen 
dosavadní místostarosta Jaroslav 
Švehla. Na jeho pozici místostarosty 
byl zvolen Ing. Alexander Tuháček. 
Společnými silami jsme také v dub-
nu uklidili naše obce od  listí a růz-
ného jiného nepořádku. Úklid obcí 
nám zpříjemnilo občerstvení u hasi-
čárny. Jsme také velice rádi, že v naší 
obci byla obnovena tradice pálení 
čarodějnic u  rybníka Ve  Struhách. 
Tuto akci pro vás pořádali hasiči 
Popovičky, za  což jim děkujeme. 
Mohli jsme se také potkat v červnu 
na Huntovickém útoku v požárním 
sportu, taktéž u  rybníka Ve  Stru-
hách. 
Jedním z hlavních úkolů bylo připra-
vení a  schválení rozvojového plánu 
obce do roku 2028. Toto jsme zvládli 
v  rekordním čase a  rozvojový plán 
je již nyní k  dispozici na  obecním 
úřadě. Jedná se o  strategický doku-
ment, který je velmi přínosný a leh-
ce řečeno povinný pro dotační tituly. 
Zároveň děkujeme všem za podněty 
a komentáře, které jsme od vás do-
stávali v průběhu jeho zrodu.
Vysokou prioritou pro nás jsou také 
dotace samotné. Již jsme podali žá-
dost o  dotaci na  rekonstrukci ko-
munikací mezi OU a Petrovými Vr-
chy a  opravu dvou úseků v  lokalitě 
Na Stádlech. V brzké době budeme 
také podávat žádost na  rekonstruk-
ci veřejného osvětlení, což by mělo 
obci přinést úsporu za  energie, 
a také si od toho slibujeme eliminaci 
výpadků veřejného osvětlení. 
Jménem zastupitelů obce vám pře-
jeme krásné a klidné letní dny, plné 
radosti, dětských úsměvů a  v  ne-
poslední řadě příjemně strávených 
dovolených.

Jaroslav Švehla
starosta

Program rozvoje obce 
Popovičky 2023–2028
Na  veřejném zasedání zastupitelstva obce dne 
31. května byl schválen strategický plán rozvoje 
obce na  období 2023–2028, na  základě které-
ho jsou následně vyjmenovány priority (I–III) 
a  budoucí směřování obce. Zařazení jednotli-
vých projektů do tohoto dokumentu je rovněž 
nutné pro získávání dotací.
Strategický plán rozvoje je jeden ze základních 
dokumentů obce vyjadřující předpokládaný 
vývoj v  dlouhodobějším časovém horizontu. 
Strategický plán je koncepční a rozvojový doku-
ment, který jsme připravili ve spolupráci se spo-
lečností TIMIKA s.r.o. a vychází ze současného 
stavu veřejných a soukromých aktivit demogra-
fického, ekonomického, sociálního, kulturního 
a ekologického charakteru na území obce.
Př i tvorbě  tohoto dokumentu bylo využ ito 
souč asný ch strategický ch dokumentů  obce, ze-
jmé na rozpoč tu obce z minulý ch let, ú zemní ho 
plá nu obce, ú dajů  o aktuá lní m dě ní  v obci a také  
informací  o př edpoklá daný ch potř ebá ch, které  
bude tř eba v budoucnosti ř eš it. V tomto doku-
mentu jsou shrnuty cíle, priority a záměry, které 
budou ovlivňovat každodenní život v obci, ale 
především mají potenciál rozvíjet území obce 
a zvyšovat kvalitu života jejích občanů. 

Značná část takových potřeb je ale aktuální 
a s přípravami je nutné začít ihned. Proto se již 
nyní zaměřujeme na tyto hlavní aktivity pro le-
tošní rok, kterými jsou:
•  rekonstrukce veřejného osvětlení (dotace až 

80 %),
•  rekonstrukce vybraných komunikací (dotace 

až 50 %), 
•  vybudování nových moderních autobusových 

zastávek místo stávajících (dotace dle počtu 
obyvatel, a to 1 000,– Kč/os),

•  podpora SDH,
•  podpora protierozních a  protipovodňových 

opatření,
•  výsadba okrasných dřevin/ květin v obci,
•  vysázení aleje podél pěších cest a cyklostezky.

Tento zpracovaný materiál není neměnný či 
dogmatický, v určitých periodách budeme jeho 
plnění vyhodnocovat a v případě potřeby také 
aktualizovat.
Pevně věříme, že se nám podaří využít všech 
příležitostí a bude naplněno co možná nejvíce 
ze stanovených cílů. 
Celé znění textu je k nahlédnutí na webových 
stránkách obce.

ÚVODNÍ
SLOVO
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 OBEC INFORMUJE

Nový člen 
zastupitelstva
Mgr. Helena Dražanová složila dne 31. 5. 
slib jako nový zastupitel za spolek Venkov 
pro lidi a nahradila tím Pavla Tippla, kte-
rý odstoupil k 3. 4. Helenka je vdaná a má 
již dospělou dceru Karolínku. Helenka 
má ráda přírodu a kulturu a jistě ji všichni 
často potkáváte, jak venčí svoji početnou 
psí rodinu. V rámci své obecní agendy se 
bude věnovat hlavně školství a vzdělávání. 
Pro tým zastupitelů je hodnotným příno-
sem vzhledem ke svému právnímu vzdě-
lání. 

Analý za rozhodnutí 
př edchozího vedení 
obce Popovič ky

Na  základě vašich podnětů jsme po-
depsali smlouvu o  dílo se společností, 
která se zabývá interními audity ve  fir-
mách. Provádí se analýza jednotlivých 
schválení minulého vedení obce a výstu-
pem bude závěrečná hodnotící zpráva.
Předmětem analýzy byly tyto projekty: 
Zkapacitnění čističky vody, Zklidnění ko-
munikace Na Stádlech (dopravní šikany) 
a Horolezecká stěna na dětském hřišti.  
Kompletní zpráva bude během měsíce června 
2023 zveřejněna k  nahlédnutí na  webových 
stránkách obce.

Územní plán
– změna č.1
Ve spolupráci se společností Arendon a s ohle-
dem na  legislativní změny diskutujeme nyní 
na obci záměr pořízení změny č. 1 ÚP Popovič-
ky. Celá změna bude plně hrazena z prostřed-
ků Arendonu. Věříme, že do konce tohoto roku 
bude změna č. 1 schválena zastupitelstvem.

Voda/kanalizace 
v obci – závlaha/ 
bazény; odpadní vody

Na  základě připomínek občanů, hlav-
ně z  některých lokalit, je třeba znovu 
zdůraznit, že pitná voda se čerpá z  vrtů 
do  vodojemu. Pokud máme nízký tlak 
ve  vodovodním řadu a  teče nám málo 
vody z  kohoutku, je to většinou způso-
bené nadměrnou spotřebou vody v  do-
mácnostech. Problém je hlavně v  letních 
měsících a  nejvíce v  neděli večer. Žádný 

vodojem na  pitnou vodu není navržen 
a určen na zalévání trávníků a zahrad! Již 
několikrát jsme se k tomuto tématu vyja-
dřovali i na zastupitelstvu. Voda je určená 
pro domácnosti a vzhledem k vyššímu pH 
k zalévání není zcela vhodná. Ani případ-
né připojení na vodovod Želivka by tento 
problém nevyřešil.

Dne 19. 6. proběhly kompletní kouřové 
zkoušky kanalizace společností AG Ko-
lín dle požadavků zastupitelstva. Hlav-
ním úkolem je zjistit případné napojení 
(následné odstranění a náprava) odpadní 
a  dešťové vody, která 
teče do  čističky od-
padních vod (ČOV). 
Jde o eliminaci dešťové 
a balastní vody, za jejíž 
„čištění“ všichni platí-
me v podobě stočného. 
Jde o  nemalé finanční 
úspory, které se pro-
mítnou, jak všichni 
pevně doufáme, již 
v  příštím roce v  peněženkách nás všech. 
Jako další a  logický krok je celková mo-
dernizace ČOV v Popovičkách u dětského 
hřiště.

Bezpečnost 
na silnicích
V těchto dnech probíhá kompletní úprava 
značení silnic a  místních komunikací se 
zaměřením na  bezpečnost v  obci. Nedíl-
nou součástí je také prořez keřů a dřevin, 
které na některých místech zakrývají důle-
žité dopravní značky. Celá akce je připra-
vena ve spolupráci s Policií ČR, Odborem 
dopravy v Říčanech a Správou a údržbou 
silnic. V dalším kroku budeme, dle přání 
občanů, osazovat nová zrcadla na  Petro-
vy Vrchy a  u výjezdu ulice Pod Skalkou. 
V tuto chvíli také probíhá vyhodnocování 
výběrového řízení na dodavatele solárních 
radarů na  měření rychlosti + zobrazení 
rychlosti a  SPZ, a  to na  hlavní silnici č. 
320 (Modletice–Nebřenice) v  obou smě-
rech, podobně jako můžete vidět v mnoha 
dalších obcích v našem okolí. Věříme, že 
dojde k výraznému snížení rychlosti pro-
jíždějících aut.

Popelnice/odpad

Postupně doplňujeme dle požadavků 
a potřeb nové popelnice na tříděný odpad 

a  snažíme se pomocí osvěty trpělivě vy-
světlovat obyvatelům, co kam patří a  jak 
má tříděný odpad vypadat před vyhoze-
ním (sešlapané plastové láhve, rozložené 
papírové krabice atd.). Vyhozená krabice 
od televize není dobrou vizitkou ani obce, 
ani nového hrdého majitele qLED TV – 
zvláště nechá-li na  krabici štítek se jmé-
nem a adresou…

Kontejner u  hřbitova je k  dispozici pou-
ze pro potřeby hřbitova, domovní odpad 
tam nepatří, vývoz stojí obec 4800 Kč. Dě-
kujeme za pochopení. 

Pachtovní smlouvy
Finalizujeme pachtovní smlouvy s  ná-
jemci veřejných pozemků tak, aby již 
od  září byly narovnány vlastnické vzta-
ky a obec inkasovala peníze z pronájmu 
veřejných pozemků tak, jak nám ukládá 
zákon.

Školství

Podařilo se nám na poslední chvíli umístit 
děti do ZŠ Velké Popovice. Bohužel zatím 
nemáme podepsanou spádovost pro naše 
děti na příští roky, jak bylo původně do-
hodnuto začátkem února tohoto roku. Zá-
roveň se vracíme k původní myšlence vy-
budování společné školy v  katastru obce 
Modletice, a  to jako společný projekt tří 
obcí – Herinku, Chomutovic a Popoviček. 

Vycházíme také z nových skutečností vze-
šlých ze změny vlastníka developerského 
projektu OAKS/Arendon v  Nebřenicích 
v  minulém roce. V  Nebřenicích bude 
v  nejbližších letech otevřena soukromá 
školka pro 42 dětí.

Budova RLC

Obec pozastavila veškeré aktivity ohledně 
strategického nákupu budovy RLC v Po-
povičkách.  
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RYCHLOVKY Z OBCE – OHLÉDNUTÍ ZA JAREM

20. 3. Nechali jsme pose-
kat keře a  stromy na  pěší 
cestě mezi ul. Na Stádlech 
a  hotelem. Chodník se 
opět rozšířil do původního 
stavu. 
10. – 14.  4. Probíhaly zá-
pisy do  škol našich bu-
doucích prvňáčků a mateř-
ských školek. Podařilo se 
nám zajistit školu ve  Vel-
kých Popovicích pro šest 
dětí. Bohužel nemáme 
v tuto chvíli zajištěnou spá-
dovost pro naši obec, mo-

mentálně probíhají jednání ohledně podpisu smlouvy se 
ZŠ Velké Popovice. 

12. 4. Uklidili jsme dřevo po  rizikovém kácení podél potoka. 
Pařezy a další „neskladné“ dřevo bylo odvezeno k páleni 
čarodějnic u rybníka Ve Struhách.

15. 4. se konala jarní brigáda na  úklid obcí, moc děkujeme 
všem účastníkům za pomoc i v nepříznivém počasí. Také 
byly, jako obvykle, přistaveny kontejnery na domovní od-
pad. 

30. 4. Hasiči pořádali pálení čarodějnic u rybníka Ve Struhách. 
6. 5. V  loňském roce jsme nechali pokácet rizikové stromy 

na dětském hřišti, proto jsme zasadili 4 nové u ČOV, a to 
červený kaštan, vrbu 
košíkářskou, jinan 
dvoulaločný a  buk 
lesní. 

5.  5. Na  golfovém hřišti 
vzniklo nové ještěrká-
rium ve  spolupráci 
s  ČSOP ve  Vlašimi. 
Připravuje se bydlení 
pro ještěrky obecné, 
slepýše křehkého, užov-
ky obojkové a pro ne-
spočet druhů hmyzu. Na podzim domluvíme komentova-
nou prohlídku, až se noví obyvatelé zabydlí. 

10.  5. Na základě vašich velmi častých žádostí o posílení sítě od-
padkových košů v obci jsme jich přidali hned 5. Všech 10 
košů je zároveň pojmenováno pejskem z pohádky, na FB 
jsme vyhlásili soutěž: Kdo první napíše seznam všech 

jmen, vyhraje odměnu. Předání proběhlo na OÚ osobně 
místostarostou a  vítězkou naší košové soutěže se stala 
Karolína Stokla-
sová. 

18. 5. Zastupitelé ab-
solvovali pro-
hlídku areálu 
OAKS (s průvod-
cem) v rámci roz-
voje a  dodržo-
vání Územního 
plánu. Je důležité, aby zájmy obce a investorů byly v sou-
ladu a ku prospěchu našich občanů a přírody. Postupně 
vás budeme informovat o novinkách v Nebřenicích. 

21. 5. Probíhalo rizikové kácení stromů v Chomutovicích smě-
rem k  rybníku Ve  Struhách. Dále jsme na  návsi zasadili 
na přání habry a buky do živého plotu kolem potoka. 

31. 5. od 19.00 hod. se konalo zasedání zastupitelstva v míst-
nosti obecního úřadu v Chomutovicích. Na programu byla 
volba starosty, kterým se stal Jaroslav Švehla, dále volba 
místostarosty, kterým se stal Alexander Tuháček, a novým 
zastupitelem se stala Helena Dražanová. Také byl schvá-
len plánovací dokument Program rozvoje obce Popovičky 
2023–2028. Podrobné informace jsou uvedeny v  zápisu 
na webových stránkách obce.

2. 6. se konala v kostele sv. Bartoloměje akce „Noc kostelů“, kde 
návštěvníci měli možnost si prohlédnout všechna zákoutí 
kostela a zazvonit si na zvon. 

5. 6. proběhlo čištění ulic v na-
šich obcích. Děkujeme 
za  vzornou spolupráci 
při odklízení aut před va-
šimi domy. 

10. 6. SDH Popovičky organi-
zoval „Huntovický útok“, 
který se konal u  rybníka 
Ve Struhách. Soutěžilo se 
v kategoriích dorost, mladší a starší žáci a přípravka v dis-
ciplíně požární útok.   

15. 6. jste měli možnost si nechat naočkovat pejsky. Očková-
ní proti vzteklině je pro trvale hlášené občany zdarma 
za předpokladu vyrovnaných závazků vůči obci Popovič-
ky.

17. 6. probíhala údržba zeleně, a hlavně prořezání stromů u sil-
nic kolem dopravních značek a u hlavního vchodu do kos-
tela v Popovičkách.

19. 6. probíhaly dýmové zkoušky kanalizačního systému. Zkouš-
ky prováděl správce vodovodního a kanalizačního systé-
mu v obci – Energie AG Kolín. Hlavním úkolem bylo zjistit, 
kde proniká dešťová voda do kanalizace. 

20. 6. proběhl koncert skupiny Elán Revival na terase u hotelu 
za hojné účasti místních obyvatel.

21. 6. od  19.00 hod. se konalo další zasedání zastupitelstva 
v místnosti obecního úřadu v Chomutovicích, kde se řešil 
např. závěrečný účet obce a zpráva o přezkoumání hospo-
daření za rok 2022. 

30. 6. se bude konat akce Rozloučení se školním rokem v Neb-
řenicích v restauraci La Bottega OAKS Deli Bistro. 
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V  předminulém čísle jsme 
vás informovali o  sázení 
stromů ve spolupráci s orga-
nizací www.sazimestromy.cz. 
V  listopadu jsme společně 
vysázeli 48 stromů v  kombi-
naci třešně, hrušně a jabloně 
podél silnice směr Herink. 
Dalších 80 stromů bylo vy-
sazeno Krajskou správou 
a  údržbou silnic Středočes-
kého kraje ve směru od Mod-
letic na Nebřenice. 

Na  podzim plánujeme další 
etapu osazování, nyní čeká-
me na  Krajinný návrh, který 
bude zahrnovat komplexní 
řešení námi navržených lo-
kalit k  osázení v  našem ka-
tastru. Jedná se kombinaci 
původních dřevin, a  to jak 
stromů, tak i  keřů. Jde o  na-
vázání na  historické tradice 
a moderní přístup k citlivému 
rozvoji kulturní krajiny. 

JAK TO U NÁS VYPADALO 
PŘED 100 LETY? 
Celkem na pozemcích Popovi-
ček rostlo 5341 ovocných stro-
mů ve složení 465 třešní a viš-
ní, 2560 švestek, 1721 jabloní, 
455 hrušní a 140 ořechů. 
Například silnice z Popoviček 
směrem do Nebřenic byla osa-

zena 290 švestkami, 4 hrušně-
mi, 52 jabloněmi a jedním oře-
chem. V Nebřenicích směrem 
na  Radimovice rostlo podél 
silnice 174 štěpů, 70 hrušek 
a  8 třešní. V  obecní třešňov-
ce v  Chomutovicích bylo 106 
třešní… 

V kronice se také uvádí výčet 
lidových názvů stromů jako 
např.:  třešně chrupavky, ptáč-
nice, bělice, vajksle, kyselky, 
špendlíky, ryngle, duraňky, 
řehtáče, sláďata, mišpulata, 
máslovky či jakubky. 

Aleje podél silnic nyní a před 100 lety

Z OBECNÍ KRONIKY
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Jarní brigáda 
V sobotu 15. dubna se konala tradiční jarní brigáda na uklíze-
ní našich obcí. Týmy byly opět rozděleny na Chomutovice, dět-
ské hřiště a  Popovičky. Kromě odklízení spadaného listí, které 
jsme kvůli počasí nemohli na podzim uklidit, jsme také uklízeli 
na úřadě. 
Dále jsme nechali prořezat stromy a keře na točně autobusů směr 
Nebřenice. Také jsme tam postavili odpadkový koš, protože řidiči 
zde postupně vyrobili skládku odpadků. Srovnali jsme terén na pů-
vodní cestě do Chomutovic a plánujeme výsadbu okrasných dřevin, 
kterou jsme zahájili doplněním živého plotu u chomutovického ryb-
níka.  Hasiči se na úřadě také vrhli na úklid své klubovny.
Po brigádě jsme měli u úřadu připravený gulášek a pivko, které 
zajistili hasiči. 

ZE ŽIVOTA OBCE
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Pálení 
čarodějnic

30. dubna hasiči pořádali pálení čaroděj-
nic, které se jako tradičně konalo u  rybníka 
Ve  Struhách. Hasiči byli samozřejmě připra-
veni i  k  zásahu, pokud by se oheň nekontro-
lovaně rozšířil. Přece jenom se akce pořádala 
na palouku u lesa. Voda by se čerpala z přileh-
lého rybníka, který se po  jarních vydatných 
deštích opět naplnil. Naštěstí se ale nic nestalo 
. 
Podle tradic jsme zapálili oheň, který všechny 
živé tvory zbaví všeho nečistého, co se nashro-
máždilo v temném zimním období, a zároveň 
jim dodá ochranu pro období nadcházející. 
Vatra byla ohromná, akorát dřevo bylo po dešti 
navlhlé, tak chvíli trvalo, než oheň začal hořet. 
Mezitím si děti opekly buřty a honily se v při-
lehlém lesíku. Dospělí svědomitě vyprazdňo-
vali sudy s pivem, nakonec jsme museli dojet 
doplnit zásoby!

ZE ŽIVOTA OBCE
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V sobotu 10. června pořádal místní sbor 
dobrovolných hasičů soutěž v  požárním 
sportu – požární útoky u rybníka Ve Stru-
hách v  Chomutovicích. Tato soutěž pod 
názvem „Huntovický útok“ má již dlouhá 
léta svoji tradici, a to 16 let. 
Soutěž je zahrnuta do Dětské hasičské ligy 
(dále DHL) Okrsku č. 3. DHL je soutěž, 
která sdružuje jednotlivá kola – soutěže, 
šest závodů, které pořádají okolní sbo-
ry dobrovolných hasičů, a  to Svojšovice, 
Lojovice, Křížkový Újezdec, náš domácí 
sbor, dále Modletice a Psáry. U nás se ko-
nalo třetí kolo této ligy. 
Každé závody se vyhodnocují individuál-
ně, ale zároveň se sbírají body do tabulky 
DHL za  umístění v  jednotlivých kolech. 
Celkové vyhlášení všech kol DHL letos 
proběhne 9. září v Lojovicích. 
Soutěž probíhá v  kategoriích přípravky 
(děti ve  věku 3–6 let), mladších a  star-

ších žáků a dorostu. Sjelo se celkem 28 
družstev z blízkých i vzdálenějších míst 
(Mukařov, Svojšovice, Psáry, Úvaly, Lo-
jovice, Sloup, Horoměřice, Křížkový 
Újezdec, Říčany, Kolovraty, Radějovice, 
Doubek).
V sobotu od rána již bylo k vidění celkem 
56 pokusů v  požárním útoku, které byly 
všechny úspěšně dokončeny, a přihlížejí-
cí diváci z řad rodičů, soutěžících či spo-
luobčanů nadšeně povzbuzovali, fandili 
a komentovali zdařilé výkony zvláště v ka-
tegorii přípravky, kde malí hasiči „útočí“ 
na domečky.
Soutěžící od 5. místa byli odměněni drob-
nými dárky, bonbóny a diplomem, a me-
dailové pozice ještě poháry a medailemi. 
Děkujeme za  finanční podporu Obec-
nímu úřadu Popovičky, Agro Jesenice,  
za drobné dárky společnosti Eurovia Ka-
menolomy a.s.. 

 SPOLKY 

Hasičská soutěž – „Huntovický útok 2023“
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SPOLKY

P O S E Z E N Í  U  G R I L O V A N É H O  

www.hasici.popovicky.cz | www.facebook.com/sdhpopovicky

12. 8. 2023 OD 16:00

PRASÁTKA

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
POPOVIČKY 

VÁS SRDEČNĚ ZVE NA

NA NÁVSI V CHOMUTOVICÍCH

DOBROVOLNÉ
KONZUMACE VEPŘÍKA V CENĚ

VSTUPNÉ

PROGRAM
PĚNA PRO DĚTI
ŽIVÁ HUDBA - HARMONIKA

Zajištění takovéto soutěže v  tomto roz-
sahu je velmi náročné jak po  technické 
stránce, tak i organizační. Letos byla účast 
opravdu velká, jen soutěžících bylo 250 
dětí plus doprovod rodičů a trenérů. Náš 
sbor se potýkal s velkým problémem, a to 
zajištěním parkování osobních aut a  ha-
sičských vozů v Chomutovicích. 
Tento oříšek se nám podařilo vyřešit díky 
rodině pana Prokopiuse z  Chomutovic, 
který nám bezplatně propůjčil část za-
hrady k  parkování osobních automobilů 
(celkem zde našlo místo k  zaparkování 
na 54 OA). 
Ještě jednou velmi děkujeme rodině pana 
Prokopiuse. Dodatečně se omlouváme 
občanům,  kdy v tento den cca od 8 do 14 
hodin byl průjezd obcí komplikovanější 
jak z důvodu parkování hasičských auto-
mobilů, tak zvýšeného průjezdu obcí. 

za SDH Popovičky, Jana Švehlová



9ČERVEN 2023

Noc kostelů 
V letošním ročníku „Noci kostelů“ jich bylo přihlášeno 1748, 
a mezi nimi i náš kostel sv. Bartoloměje. Pro návštěvníky Ive-
ta a Martin Patákovi připravili krásný program. Děti dostaly 
k vyplnění průvodce kostelem s úkoly. Vlastními kroky pře-
měřily všechny vzdálenosti v  kostele, spočítaly okna, věže, 
holuby... a  ti menší? Do průvodce malovaly a  lepily nálepky, 
které snad skončily jen na papíře . Všichni jsme se mohli po-
dívat do zvonice, zkusit si zazvonit a následně si poslechnout 
varhany i si zahrát a zašlapat. Ke zhlédnutí byl také připraven 
krátký film ze svěcení a  instalace nového zvonu v  minulém 
roce. Nahlédnout jsme mohli 
také do  sakristie. Zážitek to 
byl neopakovatelný, kdy jin-
dy má člověk možnost se po-
dívat v  kostelech jinam než 
do hlavních prostor? A nako-
nec Iveta s dcerou Bětkou za-
zpívaly písně od Petra Ebena 
s varhanním doprovodem. 

Rádi bychom poděkovali man-
želům Patákovým za  skvělou 
organizaci této akce ve spolu-
práci s kulturní komisí obce.

KOSTEL
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Před velikonočními svátky jsem navštívila pamětnici kostela sv. Bartoloměje v Popovičkách, 
paní Jiřinu Petržílkovou z Doubravice, abychom spolu zavzpomínaly a oprášily zajímavou his-
torii našeho kostela – jediné památky našich obcí.

Kostel v Popovičkách stojí již od 14. století a jeho 
historii jsme dohledali zatím z kronik od 18. sto-
letí. Vy jste, paní Jiřinko, zde chodila do místní 
školy, kostel navštěvovala od  dětství, vdávala 
jste se zde a kostel se možná stal i vaším druhým 
domovem. Jste také trochu i naše živá kronika, 
a  navíc o  vás víme, že jste o  kostel celý život 
pečovala a  zajišťovala několik veřejných sbírek 
na jeho opravy. 
Ano, je to tak. V  roce 2003 se opravova-
la věž kostela za  1  250  000,– Kč a  o  rok poz-
ději se opravovala střecha nad lodí kostela 
za 1 845 000,– Kč. Bylo potřeba vyměnit shnilé 
trámy, a  to nebyla levná záležitost. Finanční 
dary jsme tehdy získali z dotací, od místních fi-
rem a církevní konzistoře (poradní sbor bisku-
pa) a sto tisíc korun nám ještě zbylo na opravu 
štítu kostela.

Jednou jste se zmínila o  zajímavém svědectví 
dalším generacím, které při opravě věže bylo 
nalezeno ve  schránce při snímání kříže z báně 
kostela. Vyprávějte nám…
Tehdy v červnu v  roce 2003, při opravě věže, 
pánové řemeslníci ve schránce nalezli zrezlou 
plechovku od Solviny s mincemi, fotografiemi 
sv. otce Pia XII a arcibiskupa pražského Jose-
fa Berana a  hlavně dopis od  místního pana 
faráře Soukupa z roku 1955. Tehdejší starosta 
Modletic Jiří Olmer se o kostel zajímal, a proto 
také tyto cennosti nafotil, zveřejnil v Modletic-
kém věstníku a po dobu opravy věže na úřadě 
v  Modleticích uschoval, aby si je lidé mohli 
prohlédnout. Mám tady kopie ukrytých dopi-
sů a ten Věstník. 

Protože jsou dopisy špatně čitelné, dovolím si je 
zde přepsat. 
V  prvním dopisu od  pánů řemeslníků se píše: 
„Pracovali jsme na této kostelní věži za doby 
největšího utrpení všech vrstev našeho národa 
od komunismu, kdy dělníci trpěli všemi nedo-
statky ve  výživě. Práce mnoho, peněz málo 
a komunisté, kteří se práce nejvíce štítili, stáli 
nad námi a poroučeli. Tato báň byla oprave-
na celá z pozinkovaného plechu 0,6 mm silné-
ho.“ Podepsáni Vinš, Chrudimský
Druhý dopis, hůře čitelný, je od  pana faráře: 
V září L. P. 1955 byla nově plechem pokryta 
vrchní báň kostela sv. Bartoloměje v Popovič-
kách. Před tím byla z  velké části poškozena 
vichřicí 17. ledna. Stalo se to za panování sv. 
otce Pia XII, v době, kdy církev byla ve svých 
právech utlačována a  pronásledována, kdy 
arcibiskup pražský Dr. Josef Beran byl ve své 
arcidiecézi odstraněn a  od  věřících izolován 
spolu s většinou českých a slovenských bisku-

pů, kdy věřící této farnosti byli následně zba-
veni většiny svého majetku a nahnáni do JZD. 
A přece, celý náklad, až na 6.500 Kčs (náhra-
da škody od pojišťovny za vichřici), tito věřící 
svými dary uhradili! Tím ukázali svou lásku 
ke  svému kostelu a  svou víru v  lepší časy, že 
jako vichřice a zub času tuto báň dovedly po-
škodit, a přece zase stojí nová a krásnější než 
před tím. Také vichřice komunismu přejde 
a všechny jí škody způsobené budou s pomocí 
Boží a  na  přímluvu sv. apoštola Bartolomě-
je, patrona tohoto kostela, odstraněny. Prá-
ci na  báni provedli velmi dobře Václav Vinš 
a Pavel Chrudimský z Velkých Popovic.

A zde je fotografie z roku 2003 s pány řemeslní-
ky, jak již vsazují na opravenou věž pozlacený 
kříž. Můžeme předpokládat, že do schránky zpět 
uložili cenné předměty s dopisy. Přidalo se tam 
něco dalšího pro svědectví generacím po opravě 
věže v roce 2003?
Jistě! Místní pan farář Petr Bouška a  starosta 
Modletic, pan Olmer, do schránky uložili své 
dopisy a 100 Kč. Já obrázek pánů kardinálů Be-
rana a Františka Tomáška.

Na co dalšího si ještě vzpomenete? 
Nejvíc si vzpomínám na  vykrádačky z  kostela, 
protože mě z toho bolelo u srdce a bolí dodnes. 
V roce 1994 byl kostel několikrát vykraden zlo-
ději a nejcennější ztrátou byl anděl z pravé strany 
oltáře a potom další sošky a svícny. Druhý anděl 
z  levé strany oltáře byl proto raději uschován 
v kostele v Čestlicích. Vzpomínám také na krás-
ný kalich zdobený českými granáty, který má jistě 
velkou hodnotu. Záhadným způsobem se dostal 
opět do čestlického kostela a je tam dodnes. Ještě 
že je náš kostel již zabezpečen…

Paní Jiřinko, mluvíte o andělech, a přitom jste 
anděl sama. Na  pravé straně hlavního oltáře, 
kde dříve visel „ukradený anděl“, visí vaší záslu-
hou nový anděl se stříbrnými křídly. Několik let 
jste spořila na jeho výrobu v dílně u pana řezbá-
ře Kamila Čelikovského ve Velkých Popovicích. 
Tento nový anděl se vyráběl podle zachráněného 

a ukrývaného anděla v Čestlicích, původně vi-
sícího na  levé straně oltáře. Dnes je však tento 
originál časem dosti poškozen, památkáři ozna-
čen jako chráněná památka a nabídkový rozpo-
čet na jeho záchranu činí 247 200 Kč. Třeba se 
najdou další andělé, či dotace, které se sbírkou 
na anděla pomohou.

Než se rozloučíme, můžeme přejít na  veselejší 
téma? Třeba, co se dělo na faře?
Na  faře žil pan farář Josef Soukup a  po  něm 
pan děkan Hadáček do  roku 2001, pan farář 
Petr Bouška už zde, myslím, nebydlel. Farář 
Soukup zde žil dokonce se svými rodiči a bra-
trem a docházel k nám do školy učit nás nábo-
ženství. Když mi bylo 16 let, jel s námi po válce 
v náklaďáku na pouť na Svatou Horu (viz foto), 
oddával mě a  také v kostele uspořádal velko-
lepou primiční mši pro svého bratra, když byl 
vysvěcen na kněze. Je možné, že to byla první 
i poslední primice v tomto kostele a zúčastnila 
se jí celá farnost Popovičky a  okolí. Bylo zde 
velké množství družiček, hlavní družičky, které 
nesly dary, byly dvě. Za Popovičky Marie Le-
hovcová a za Herink Marie Sedláková, později 
Cireková z domu č. 14. 

A na faru máte ještě nějakou vzpomínku?
V roce 1994, když byl při slavnostní mši sva-
té panem biskupem Karlem Herbstem svěcen 
nový oltář a  ambon, uspořádali jsme na  faře 
velkou hostinu pro plno lidí. Ženy napekly 
koláče a povídalo se. Tak to většinou bylo, že 
když skončila mše svatá, šlo se na čaj popoví-
dat. Nejčerstvější vzpomínky mám z doby, kdy 
posledními nájemníky fary byla milá rodina 
Matochova. Veronika, když mohla, vždycky 
nás pozvala na čaj či kávu a někdo přinesl něco 
sladkého na zub. Byla to doba, kdy jsme se ještě 
mohli sdílet i jinde než v chrámu Páně, kde by 
měl být člověk ztišen.

Děkuji vám za příjemný rozhovor, obdivuji vaši 
paměť a přeji vám na vaší životní cestě ještě plno 
andělů.

Iveta Patáková

 KOSTEL

Nalezené svědectví z roku 1955 v Popovičkách
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Paní Stoklasová, vy jste se v Chomuto-
vicích narodila, ale říkáte, že dříve jste 
bydleli v jiném domě. Jak to bylo? 
Náš dům stával tam, co nyní bydlí Čápo-
vi, vždy to bylo č. p. 1. Ale původně tam 
bydlela rodina Zvolských, kteří se odsud 
odstěhovali potom, co se zde stala vraž-
da. Ten dům byl s  doškovou střechou 
a už tu nestojí, zbourali jsme ho a posta-
vili nový, tedy moji rodiče. 

Rodiče vám prý vyprávěli i  o  tajné 
chodbě. Kde chodbu najdeme? 
JS: Vchod do tajné chodby prý byl v mís-
tech, kde je dnes dětské hřiště, jeden 
konec chodby měl být v  Modleticích 
na  zámku, druhý pak na  nebřenickém 
zámku. Vstup je ale už mnoho let zasy-
pán a  asi už nikdo neví, kde přesně to 
bylo, takže ji už asi nenajdete. 

Pane Stoklaso, vás skoro všichni pova-
žují také za rodáka, ale není to tak, že? 
Máš pravdu, pocházím z  Oplotů, to je 
v  okrese Louny, asi v  páté třídě jsme se 
přestěhovali už blíž, nejprve do Nedvězí, 
pak do Kuří. Tam jsem bydlel až do vojny.

Povíte mi, jak jste se seznámili? 
ZS: Oba jsme rádi chodili na  zábavy, 
a  tak, jak je v  okolí zvykem, seznámili 
jsme se v hospodě v Popovičkách, mys-
lím, že to bylo na pouťové zábavě. 
JS: No, nejen seznámili, brzy jsme se 
museli i brát, narodila se nám totiž Pav-
línka.
ZS: Zas tak rychlé to nebylo, nejdříve 
jsem za tebou jezdil, nejdřív na pionýru, 
pak už na Jawě 250. 

Takže jste se vzali ještě před vojnou? 
JS: Ano, nebylo to lehké, hlídání jsem 
moc neměla, tak jsem si vždycky Pav-
línku naložila do  kočárku a  ráno i  ve-
čer jsem si ji brala do práce. Tehdy jsem 
pracovala tady v kravíně. Vlastně do re-
voluce jsem stále pracovala v  živočišné 
výrobě, a v důchodu jsem se k tomu zase 
vrátila. Jen pro zajímavost, Zděnek by 
řekl, že tu bývaly dvě hospody, já řek-
nu, že tu kdysi bývaly čtyři kravíny, jen 
v Chomutovicích… 

A co jste dělal vy? 
ZS: Já se vyučil izolatérem chladicích a te-
pelných zařízení, tím jsem se živil do voj-
ny. Jezdil jsem po  montážích po  celé 
republice. Na vojnu jsem nastoupil k sil-

ničnímu vojsku, tam mými zbraněmi byla 
dalekonosná lopata a rychlopalný krum-
páč. Po vojně už jsem se k téhle práci ne-
vrátil, měli jsme děti, a tak byl s cestová-
ním konec. Nastoupil jsem do  JZD RH 
Modletice jako traktorista, ale jezdil jsem 
třeba i s buldozerem. 

Máte čtyři děti, všichni známe Pavlínu, 
Honzu a Zdeňka, ale máte ještě Zuza-
nu…
JS: Zuzana, ta již od  roku 1987 žije 
v USA, na Floridě. Utekla tam přes Ra-
kousko. 

Své tři děti vídáte každý den, jak je to se 
Zuzanou? 
ZS: Za  tou jezdí hlavně manželka, kaž-
dých pár let tam jede třeba na  měsíc, 

Jana a Zdeněk Stoklasovi
Chomutovice
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na  dva, aby si jí taky užila. Já tady do-
hlížím na stavení a zvířata, a mám taky 
trochu klidu pro sebe 
JS: Je to tak, dříve jsem tam jezdi-
la i  za  sestrou Marií, ta tam odešla už 
v roce 1968. 

Tím mi připomínáte, že jste vlastně 
rodina kulaků. Jak jste prožívali roky 
před revolucí?
JS: Statek nám samozřejmě zabavilo JZD, 
rodiče to tehdy těžce nesli. Měli jsme as-
poň štěstí v tom, že nám umožnili, aby-
chom si tu udělali byty a mohli tu žít. 

A co po odchodu vaší sestry do USA, to 
se asi taky moc nelíbilo? 
ZS: To víš, že nelíbilo, byli jsme předvo-
láváni k policajtům na výslechy, příjem-
né to nebylo. 
JS: Když odešla, tak nám policajti říkali, 
že je vlastně dobře, že odešla, že se tam 
bude mít dobře a tak, ale po srpnu 1968 
najednou obrátili, najednou z mé sestry 
byla kriminálnice… Když odešla Zuza-
na, tak byla nějakou dobu v  Rakousku, 
to mě tam STBáci vyslali, abych ji pře-
mluvila a  přivezla ji zpátky. Tak jsem 
jela, dali mi na to 5 dnů, ale vrátila jsem 
se už po 4 dnech. Když se pak policajti 
ptali, jak to, že jsem ji nepřemluvila, tak 
jsem se zeptala jich, jestli vůbec někdy 
byli v Rakousku, jestli vědí, jaké to tam 
je, jaké to tam mají všechno hezké, no, 
nevěděli. Hrozně jim vrtalo hlavou, že 
jsem se vrátila dříve, ale já už se těšila 
na děti. 
ZS: Jano, řekni, jak jsi už za mala bojova-
la proti režimu…
JS: Jo, to mi bylo asi 6 let, ze zabavené 
stodoly koukala sláma, tak jsme ji s ka-
marádkou zapálily, a  aby toho nebylo 
málo, tak jsme tam přiložily pás nábojů 
z nějakého samopalu, co tu zbyl po vál-
ce. Dovedete si představit, jaké to byly 
rány, přiběhli snad všichni chlapi z ves-
nice, všichni s  mysliveckými puškami. 
Ano, na zadek jsem dostala…

Ale to není jediný případ, se zbraněmi, 
co se stalo? 
ZS: To bylo v  sedmdesátých letech, šel 
jsem ze schůze z Popoviček, přes louku, 
co je teď hřiště a  koně, slyšel jsem po-
dezřelé zvuky, došel jsem domů pro psa 
a  čekal. Myslel jsem, že to jsou místní 
kluci, co si jdou něco upytlačit, ale neby-
li. Byl jsem skrčený, se psem jsme čekali, 

zvuky se blížily, asi nás zmerčili, proto-
že se ozvalo několik výstřelů, jeden mi 
zasvištěl okolo hlavy, a  jeden, bohužel, 
zasáhl mého psa. Dnes by se řeklo, že se 
z  toho vyklubala organizovaná skupina 
pytláků, ale protože někteří ještě mohou 
žít, tak ty další podrobnosti tam už radši 
nepiš. 

Pane Stoklaso, znám vás jako myslivce, 
ale to není jediný koníček. Co vás ještě 
baví? 
ZS: Ano, jsem myslivec, už přes 50 let, 
pak rybář a  dříve i  hasič. Ale ono to 
všechno bylo spíš o  brigádách. Abys 
mohl střelit zajíce nebo kance, tak ses 
musel nejdříve o les a zvěř postarat, vel-
ká část okolních lesů tu stále je díky my-
slivcům. To bylo dřív a platí to i dneska. 

S prutem jsem vás už dlouho neviděl…
ZS: To je pravda, mě spíš baví se o ryby 
a  rybník starat. Občas si zajdu zachytat 
s  klukama, se synem Zdeňkem a  vnu-
kem Matějem. A taky rád ryby jím.

Tak šup sem s osvědčeným receptem.
ZS: Tak to je jednoduché, rybu musí uva-
řit paní Švehlová, pak je to vždycky po-
choutka, nejlepší ryby prostě dělá ona!  

Tohle podepisuji. Řada z  nás chodí 
na procházky přes chomutovickou ná-
ves, ale nikdo už nepamatuje, kdo tu 
většinu stromů před lety vysázel, pro-
zradíte?
JS: Zděnek se nerad chlubí, ale já to 
na  něj řeknu ráda. Opravdu většinu 
stromů sázel, před mnoha lety tu i  čis-
til koryto potoka od  náletů a  plno dal-
ších věcí. Dříve to tak prostě bylo, nejen 
Zdeněk, ale i další chlapi z vesnice to tu 
po večerech a sobotách udržovali. 

Tohle je samá chlapácká práce, ale ješ-
tě se pochlubte, co pan Stoklasa dělá 
doma.
JS: Moc rád vaří, dělá jitrnice, jelita, 
klobásy…

Tak tohle mě u něj nepřekvapuje, mně 
jste ale říkala i další věci.
JS: Rád peče i  sladké věci, bublaninu, 
udělá i lívance a tak. 
ZS: Ještě řekni, kdo doma dělá houskový 
knedlíky…  
JS: Tak k těm mě opravdu nepustí nikdy, 
to je jen jeho!

Druhý pokus, co ten recept, jako 
od vás, pane Stoklaso? 
ZS: Dobře, třeba karásky, prostě vá-
nočkové těsto, tři copy, zamotat, hodně 
posypat nemletým mákem, a je to, na ty 
vždycky přijde malej Zdeněk a  půlku 
jich sež..e na posezení!

Nyní jste oba v důchodu, čím se bavíte?
JS: Prací, čím jiným  Máme tu koně, 
Zdeněk tu má malou oboru.
ZS: Obora je spíš radost, mám tam daň-
ky, dříve tam byli i  jeleni, ale ty už ne-
mám. 

Jednoho jelena jste ale udělal tak tro-
chu nesmrtelného, jak?  
ZS: Ty myslíš tu malou laňku, tu nám 
tenkrát zabil velký zlý jelen, toho jsem 
musel dát pryč, tedy odvezl jsem ho 
do  Brd. Ale kůže z  malé laňky skončila 
na obálce obecní kroniky. 

Dlouhá léta, než jste radlici předal sy-
novi, jste prohrnoval místní cesty. Jak 
se vstává ve 4 ráno?
ZS: Já chodím spát brzo, tak mi to ni-
kdy nevadilo. Ale poslední léta už toho 
na mě bylo moc, dokonce se mnou mu-
sela jezdit Jana, pomáhala mi přepřahat 
z radlice na sypač a tak, sám už jsem to 
nezvládal. 

Když jsem vás chtěl vyfotit do časopisu, 
tak jste říkali, že mi nějaké foto pošlete. 
Musím říct, že jste mi opravdu uděla-
li radost, zkrátka je vidět, že vše berete 
s  nadhledem a  humorem, kde vznikla 
fotka?
ZS: Fotka vznikla na oslavě mých 77. naro-
zenin. Jak ses ptal, co po nás děti zdědily, 
tak to asi bude záliba v oslavách, grilová-
ní, posezení a poklábosení. To máme rádi 
opravdu všichni, jak je příležitost, udělá-
me nějaké maso, sejdeme se a je veselo!

Jestli se nebudete zlobit, místo posled-
ní otázky bych vám oběma, a  vlastně 
celé rodině, rád poděkoval. Málokdo 
si to asi uvědomí, ale díky vaší obrov-
ské vstřícnosti máme velkou část pě-
ších/cyklo stezek a někteří z nás máme 
i „oficiální“ přístup k domu, tedy cestu 
vlastněnou obcí. Děkujeme! I  za  roz-
hovor, samozřejmě.  

Rozhovor vedl Václav Škorpil
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Park Hotel Popovičky oslavil 1. 6. 2022 desetiletý provoz. Letos 
jsme odstartovali další desítku, která doufáme, že bude stejně 
úspěšná jako ta předchozí. 

Na  fotografii z  doby stavby hotelu je zřejmé, kam jsme se 
za ty roky posunuli. Díky citlivému architektonickému návr-
hu jsme vybudovali „malé Alpy“ kousek od Prahy zasazené 
do  překrásné zahrady. Začlenili jsme stovky stromů a  keřů 
do  původní výsadby kolem potoka a  podél celého hotelu. 
Proto dnes zahrada s rybníkem vypadá přirozeně, jako by tu 
byla odjakživa. 

Hosté k nám nepřijíždějí pouze na jídlo nebo do wellnessu, ale 
také kvůli krásnému výhledu do zahrady, kde se rádi procházejí 

a fotografují, pohodové kryté terase a rybníku, který jsme také 
vybudovali od základů. A pokud je zima, mohou se hosté zahřát 
u otevřeného krbu ve vnitřní restauraci. 
 
V roce 2012 měla obec kolem 300 obyvatel a byla to malá vesnič-
ka za Prahou. Během 10 let se Popovičky staly místem známým 
pro špičkovou gastronomii a pro setkávání s přáteli. 

V  hotelovém komplexu naleznete také poctivou  pekárnu, kde 
pečeme chleba, housky, koláče a buchty. Toto čerstvé pečivo si 
můžete zakoupit v sousedním koloniálu včetně vybraného zboží 
od malých dodavatelů. Dále se zde nachází wellness s vířivkou, 
parní, finskou a bylinnou saunou. K dispozici jsou naši vyškolení 
maséři. 

Ohlédnutí za 10 lety provozu hotelu 



Letní brigáda
Hledáme brigádníky v hotelové restauraci

na pozici pomocný číšník/ servírka
 

Nabízíme 180,- Kč/ hod.
 

Dále hledáme pekaře a pokojskou
 

Parkhotel Popovičky
Jan Záleha, F&B Manager

tel. 733 182 296
fb@parkhotelpopovicky.cz
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 KONTAKTY 
OBECNÍ ÚŘAD 

Obecní úřad Popovičky se sídlem v Chomutovicích
K Rybníku 12, 251 01 Chomutovice
IČ: 00640131

Číslo účtu: 16822201/0100
Datová schránka: 9vfakxa
Tel: 323 637 123 E-mail: obec@popovicky.cz 
Web: www.popovicky.cz 
fb: facebook.com/obecpopovicky

Úřední hodiny 
Pondělí: 7.00–12.30    13.30–16.00
Úterý:     7.00–10.00    17.00–19.00
Středa:   7.00–12.00

Vedení obce 
Starosta: Jaroslav Švehla
M: 723 814 131 E: jaroslav.svehla@popovicky.cz
Agenda: Hasiči, Krizový a povodňový plán, Digitalizace obce, Časopis, 
Komunikace za obce, Rozpočet obce

Místostarosta: Ing. Alexander Tuháček  
M: 603 400 657 E: alexander.tuhacek@popovicky.cz
Agenda: Územní plán, Zeleň, Pozemní komunikace, Stezky a chodníky

Člen zastupitelstva: Petr Kvarda 
M: 776 688 802 E: petr.kvarda@popovicky.cz
Agenda: Veřejné osvětlení, Komunální odpad, Rozpočet obce, 
Voda – vodné a stočné, Předseda finančního výboru

Člen zastupitelstva: David Šikola
M: 775 262 081 E: david.sikola@popovicky.cz
Agenda: IT infrastruktura, Obecní web, MHD, Smluvní záležitosti TSP, 
Sezonní údržba obce, Kulturní a společenské akce, Člen kontrolního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Jaroslav Richter 
M: 724 563 153 E: jaroslav.richter@popovicky.cz
Agenda: Stavební záležitosti, Smluvní záležitosti TSP, Obecní policie, 
Člen finančního výboru

Člen zastupitelstva: Mgr. Helena Dražanová 
M: 603 554 719 E: helena.drazanova@popovicky.cz
Agenda: Smluvní záležitosti obce, Dětské hřiště a sportoviště, Školství, 
Předsedkyně kontrolního výboru

Člen zastupitelstva: Ing. Radka Kučerová 
M: 603 402 579 E: radka.kucerova@popovicky.cz
Bez agendy 

Referentka OÚ
Asistentka starostky, ověřování listin a podpisů, výpisy ze systému Czech POINT: 
Magdalena Lehovcová 
M: 601 555 177 E: magdalena.lehovcova@popovicky.cz

MĚSTSKÝ ÚŘAD V ŘÍČANECH
Masarykovo náměstí 53/40, 251 01 Říčany
T: 323 618 111 – ústředna
E: podatelna@ricany.cz
Pošta Dobřejovice
Na Návsi 3
251 01 Dobřejovice
T: 954 225 170

OBECNÍ POLICIE VESTEC
T: 702 277 227 str. Radek Bus (po–pá 8–17 hodin)
E:  radek.bus@opvestec.cz

RESTAURACE/ OBCHOD 
Park Hotel Popovičky 
Ke Kostelu 13, Popovičky
T: 240 201 120 E: info@parkhotelpopovicky.cz

La Bottega Oaks Deli Bistro 
Nebřenice 30, 251 01 Popovičky
T: 703 150 150 E: delibistro@oaksprague.cz

SBĚRNÉ MÍSTO BIOODPADU 
Chomutovice, Ve Struhách (od OÚ směr lom)

Místní zpravodaj pro Popovičky, Nebřenice a Chomutovice vydává obec Popovičky. Pověřený zástupce OÚ Jaroslav Švehla, odpovědná redaktorka 
Marti na Tuháčková, DTP: Martin Kökeny, Tisk: PRINT PRODUKCE PRAHA s.r.o., Distribuce OÚ Popovičky, náklad 230 ks, Evidenční číslo MK ČR E 23326

Přehled kulturních
akcí v Popovičkách 
na rok 2023

15. 4. JARNÍ ÚKLID OBCÍ, Sraz u ČOV
9.00   Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo 

u hřbitova v Popovičkách

30. 4. Pálení čarodějnic,
17.00 U rybníka Ve Struhách

2. 6. Noc kostelů včetně prohlídky nového
18.30 zvonu, Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

10. 6. Huntovický útok, Hasičská soutěž
8.00  u rybníka Ve Struhách

30. 6. Loučení se školním rokem, Na náměstí 
14.00  OAKS Prague v Nebřenicích 

12. 8. Posezení u grilovaného prasátka,
16.00  Chomutovice – u hasičárny

26. 8. Poutní mše svatá ke cti svatého
14.30 Bartoloměje s koncertem,
 Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

16. 9. Rozloučení s létem, Pergola u dětského
16.00  hřiště Na Stádlech – hudba a pohoštění 
 Slavnostní sázení Lidické hrušně 
 včetně přednášky o Lidicích
14. 10. Špacír, Procházka okolními obcemi
9.15  Dobřejovice, Modletice, Herink a Popovičky

4. 11. Lampionový průvod, Sraz u OÚ,
17.00  pohoštění u dětského hřiště Na Stádlech 

11. 11.  Podzimní úklid obcí, Sraz u ČOV
9.00  Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo
 u hřbitova v Popovičkách

25. 11. Sousedské posezení, Zámecký sál
19.00  v Modleticích – doprava tam a zpět zajištěna

26. 11. Rozsvícení vánočního stromku,
17.00  Chomutovice – na návsi 

5. 12. Mikulášská nadílka, Na náměstí OAKS
16.00  Prague v Nebřenicích 

17. 12. Adventní setkání,
16.00  Chomutovice – na návsi 

24. 12. Štědrovečerní půlnoční mše,
21.00  Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

25. 12. Zpívání koled u jesliček,
16.00  Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách




